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Tid: mandag den 21. juni kl. 17.00-19:00. 

Sted: Havnestuen i rådhuset. 

 

Deltagere: 

Ebbe Kyrø, Axel Bendtsen, fungerende formand 

Martin Hans Borg, Lisbeth Dam Larsen, Bente 

Walløe Poulsen, Jan Neumann Petersen og Je- 

sper Horn Larsen. Thomas Hjorth deltog via te- 

ams. 

 

Afbud: 

Lars Greisen, Henning Sørensen, Kenneth Gøtte- 

rup og sekr. Javier Corvalán. 

 

Ikke bekræftet: 

Christian Aagaard og Birgitte Engelund Rinhart. 

 

DAGSORDEN 

 
REFERAT 

Velkomst v. fungerende formand Martin Hans Borg bød velkommen, og der blev 

holdt et minuts stilhed til minde for David Reh- 

ling. 

 
 

1. Godkendelse af referat fra 

møde den 15.12.2020 

Godkendelse af dagsorden 

 

Jf. bilag 1. Godkendt. 

2. Valg 
 

2.1 Valg af formand 
David Rehling gik bort den 2. juni. Der skal væl- 

ges formand, jf. fundats’ § 5. 

Martin Hans Borg blev enstemmigt valgt som 

formand. 

Axel Bendtsen blev enstemmigt valgt som næst- 

formand. 

Jan Neumann Petersen, Dragør Naturfrednings- 

forening, er ny repræsentant i nævnet. 

2.2 Valg af udrykningsgruppe 

Som konsekvens af 2.1. 

Martin Hans Borg, Axel Bendtsen og Jan Neu- 

mann Petersen udgør udrykningsgruppen. 

 

Som ny formand udtalte Martin Hans Borg øn- 

sker og visioner for Bevaringsnævnet.  
 

  3. Meddelelser  
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Status verdensarvsnomineringsansøgning 

Kommunalbestyrelsen besluttede den 

22.04.2021, jf. pkt. 18 i referatet, at Dragør 

Kommune ikke færdiggør ansøgningen i 2021, 

men forbliver på tentativlisten og at Dragør 

Kommune arbejder med at adressere bekymrin- 

gerne, der er fremkommen i høringen – nemlig at 

udarbejde en turismestrategi og en handlings- 

plan i forhold til parkering og infrastruktur. Når 

dette er afklaret, tager kommunalbestyrelsen en- 

delig stilling til spørgsmålet om UNESCO. 

 

3.2 Orientering om ATOV-forslag om at be- 

grænse dispensationer er på Kommunalbestyrel- 

sens dagsorden den 21.6.21 som medlemsfor- 

slag. 

 

Taget til efterretning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Lisbeth Dam Larsen orienterede herom, og med- 

delelsen blev taget til efterretning. 

4. Sager til udtalelse 
 

4.1 Strandlinien 11a – ansøgning om overdækket 

terrasse mod Strandlinien og markiser mod Kon- 

gevejen til udeservering samt lovliggørelse af 

sidebygning. Jf. bilag 2. 

Nævnet udtaler: 
- At der ikke bør gives tilladelse til lukket 

overdækket terrasse med altan, da det 

slører oplevelsen af gavlmotivet og at det 

ændrer markant på bygningens fremtræ- 

den 

- At der ikke bør gives tilladelse til mar- 

kise på husets side mod Kongevejen, da 

det vil sløre den historiske udsigt fra 

Kongevejen og ud mod havnen, og at 

markiser slører den historiske oplevelse 

af et mindre Dragørhus 

- At det anbefales, at der ikke sker fysisk 

lovliggørelse af sidebygningen, da den 

ikke følger byggeskikken 
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4.2 Stettinstræde 6 – nyt længehus til beboelse. 

Nævnet skal komme med en udtalelse til fagud- 

valgets møde i august om ansøgningens overens- 

stemmelsen med byplanprincippet og den lokale 

byggeskik. Jf. bilag 3. 

 

Nævnet udtaler: 

- At rundt vindue i frontispice sløjfes pga. 

byggeskikken 

- At dør i gavl sløjfes, da det ikke lever op 

til byggeskikken 

- At sokkel tjæres i samme højde som an- 

dre sokler i byen 

- At vindue over hoveddør udformes som 

et rektangulært vinduesparti som del af 

dørkarm, jf. lokalplanen 

- At der sikres takt mellem kvistvinduer og 

vinduer i sydfacaden, jf. lokalplan og 

byggeskik 

- At vinduer udføres med kitfals, facade 

kalkes på traditionel vis, jf. lokalplan 

- At det anbefales, at et tilpasset projekt fo- 

relægges Bevaringsnævnet eller dettes 

udrykningsgruppe til udtalelse før beslut- 

ning i fagudvalg 

4.3 Løkkestien 4 – ny bolig. 

Nævnet anmodes om en udtalelse til fagudval- 

gets møde i august, især ift. længehusets place- 

ring på grunden. Jf. bilag 4. 

Nævnet udtaler: 

- At der alene udføres en frontispice mod 

syd, jf. byggeskikken 

- At vinduerne udformes som to-sprossede 

vinduer i hver ramme 

- At der ikke etableres vinduer i gavl i na- 

boskel pga. lokalplan 

- At hoveddør udformes med tre fyldnings- 

felter som en traditionel dør, jf. lokalpla- 

nen 

- At havedør mod nord sløjfes pga. bygge- 

skik 

- At det anbefales, at et tilpasset projekt fo- 

relægges Bevaringsnævnet eller dettes 

udrykningsgruppe til udtalelse før beslut- 

ning i fagudvalg 

4.4 Lodsstræde 9 – ansøgning om frontispice og 

havedør. Jf. bilag 5. 

Nævnet udtaler: 

- At rundbuen i frontispicen sløjfes pga. 

byggeskikken 

- At ejer opfordres til at renovere eksiste- 

rende vinduer fremfor udskiftning 

- At vinduerne i øvrigt følger lokalplanens 

anvisninger 

- Der udtryktes fortsat bekymring om 

”Dragør som kvistenes by og frontispi- 

cernes by” 

  5. Dragør Byfond  
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5.1 Bestyrelsesfortegnelse, fuldmagtsforhold og 

digital legitimation. 

Som konsekvens af 2.1 skal en ny bestyrelsesfor- 

tegnelse underskrives, hvor sekretær har disposi- 

tionsfuldmagt. 

Lisbeth Dam Larsen, Kenneth Gøtterup, David 

Rehling, Axel Bendtsen, Bente Poulsen, Henning 

Sørensen mangler at blive legitimeret på Nordeas 

hjemmeside. 

 

Nævnets medlemmer skal foretage digital legiti- 

mation på Nordea. Vejledning er udsendt med 

indkaldelsen. 

 

Ny bestyrelsesfortegning udfyldes. 

5.2 Regnskab 2020 

Godkendelse af Byfondens regnskab for 2020, jf. 

bilag 6 -”Årsrapport 2020”. 

Godkendt. 

5.3 Tilskudsansøgninger. 

Likvide midler til deling: kr. 228.000.- 

Sekr. ikke har modtaget ansøgninger i år. 

Til efterretning. 

6. Drøftelse 
 

Axel Bendtsen foreslår drøftelse af, hvornår 

Nævnet fremover bør inddrages / orienteres. 

Axel Bendtsen foreslog selv, at punktet bortfaldt, 

da Martin Hans Borg orienterede herom under 

velkomst. 

7. Eventuelt Jan Neumann Petersen orienterede om mindre og 

større varevogne, der f.eks. kører gennem Skip- 

perstræde. Når strædet smalles ind, ødelægger 

trafikken beplantning og evt. bygninger. Der ar- 

bejdes generelt med emnet i kommunen, og det 

kan evt. tages op som del af en generel drøftelse 

i Bevaringsnævnet. 
 

Næste møde er aftalt til den 14. september kl 

17:00 på Dragør Lokalarkiv 
 

 

 

 

Jesper Horn Larsen for / 

 

 

 

Referent: Jesper Horn Larsen 

Javier Corvalán 
sekr. 

 

 


